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Slovo starosty
Vážení občané,

dovolte, abych Vás pozval na další jed-
nání Zastupitelstva obce Dobrá, které je 
plánované na pondělí 12. června 2023 od 
17:00 hodin, do společenského sálu zá-
kladní školy. Jednání obecního zastupitel-
stva jsou dle zákona o  obcích veřejná. Na 
programu bude projednání petice, podané 
občany k problematice hluku z nově otevře-
ného úseku obchvatu města Frýdku-Míst-
ku. Dále schválení závěrečného účtu obce 
Dobrá za rok 2022, projednání návrhů na 
udělení Ceny obce za rok 2022, schvalování 
smlouvy s Moravskoslezským krajem o pří-
spěvku na kotlíkové dotace a další body. 

V  předvečer státního svátku 8. května, 
který je připomínán jako Den vítězství nad 
fašismem, jsme položili květiny k  památ-
níkům v naší obci. V  tomto roce jsme opě-
tovně nepořádali oslavy, z důvodu aktuální 
probíhající vojenské agrese Ruska na území 
Ukrajiny.

V minulých dnech byla dokončena velká 
investiční oprava „Plochy před Základní 
školou v  Dobré“. Stavbu realizovala jako 
generální dodavatel společnost Skanska 
a.s. a  bližší informace k  průběhu výstavby 
najdete v  článku pana místostarosty Pavla 
Peterka.

Ve středu 26. dubna jsem měl tu čest, že 
mne navštívili v poslanecké sněmovně v Pra-

ze zástupci dětského školního parlamentu 
z naší základní školy v Dobré. Delegace 30 
dětí měla možnost prohlédnout si hlavní sál, 
kde probíhají zasedání poslanecké sněmov-
ny. Samozřejmě jsem návštěvníkům ukázal 
i  zázemí, kde pracujeme. Navštívili jsme 
i jednací prostory, kde zasedají výbory nebo 
kluby. Návštěva byla velmi milá a tímto dě-
kuji zástupcům vedení školy, že s tímto ná-
padem přišli a pomohli s jeho realizací.

Na obecní úřad se obracejí občané se 
stížnostmi na hluk z nově otevřených úseků 
dálnice. Rada obce obdržela petici, se kte-
rou se ztotožnila a kterou budou projedná-
vat na svém zasedání také zastupitelé obce, 
kteří budou rozhodovat o provedení měření 
hluku v kritických místech. Toto měření by 
následně prováděl Státní zdravotní ústav 
v  Ostravě. Více o  tomto problému najdete 
v samostatném článku.

Na závěr bych rád poděkoval komisím, 
které uspořádaly pro naše občany několik 
hezkých akcí. Jednou z nich bylo setkání ju-
bilantů 70 + 75 let, kteří se sešli v sále ZŠ ve 
velkém počtu a strávili pár pěkných společ-
ných chvil při vzpomínání na historii obce. 
Další byla oslava svátku matek, na které nás 
svým uměním bavily děti ze základní a ma-
teřské školy. Ještě jednou všem maminkám 
přejeme všechno nejlepší 😊.

Ing. Jiří Carbol, starosta obce
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Co bude dál s nejstarší částí staré školy?
Možná si již někteří z Vás položili otáz-

ku, co se bude dít s částí staré školy, ve kte-
ré sídlily prodejny železářství a papírnictví, 
které ukončily svou činnost. Obec se touto 
otázkou intenzivně zabývá a  spolu s  vede-
ním naší školy se snaží najít cestu k dalšímu 
využití této části areálu školy. 

V současné době je asi největší potřeba 
rozšířit prostory pro školní družinu, která 
nestíhá pokrývat poptávku rodičů žáku zá-
kladní školy, ale ani kapacitu školy v rámci 
prvního stupně i přesto, že má pět oddělení, 
což je zhruba 150 dětí. Navíc od 1. 9. 2023 
bude družina rozšířena o  další oddělení (+ 
30 dětí) z důvodu velmi vysoké poptávky ze 
strany rodičů. Těchto pět, resp. šest, oddě-
lení má fyzicky k  dispozici pouze dva své 
prostory. Zbytkům oddělení slouží kmeno-
vé učebny tříd. Toto řešení je nekomfortní 
vzhledem k tomu, jak má družina fungovat 
ve vztahu k dětem, kdy to má byt spíše odpo-
činková a volnočasová činnost.

S otázkou možnosti využití této budovy 
jde ruku v  ruce druhá otázka, v  jakém sta-

vu vůbec tato budova je? V  druhém nad-
zemním podlaží se v  současnosti nachází 
dvě kmenové třídy prvních tříd, které byly 
přebudovány z  oddělení mateřské školy, 
která zde byla dočasně umístěna a nyní síd-
lí v nové budově MŠ. Dále je zde podkroví 
a střecha, kde je známo, že jsou ve špatném 
stavu a bude třeba je v brzké době opravit. 

Vzhledem ke stáří budovy a pouze dílčím 
technickým průzkumům daného objektu se 
vedení obce rozhodlo zadat celkový technic-
ký průzkum a zhodnocení budovy a pokud 
to bude technicky možné, následný návrh 
využití celého objektu a  případných úprav 
ve formě studie. Tento průzkum by měl 
být hotov do konce června a  případná stu-
die by měla být k  dispozici v  srpnu tohoto 
roku. Veškeré výstupy z této činnosti budou 
projednávány na zastupitelstvu obce, které 
následně rozhodne jak pokračovat dál a  já 
pevně věřím, že se nám podaří nalézt tu 
správnou cestu.

Pavel Peterek,  
místostarosta obce

Možnost odkupu vozidel
V letošním roce se vedení obce rozhodlo, v souladu se schváleným rozpočtem, 

obměnit vozový park obecního úřadu. Bude pořízeno nové vozidlo pro rozvoz obě-
du a bude obměněn jeden referenční vůz. Stávající vozidla budou veřejnou cestou 
nabídnuta k odkoupení, proto sledujte informační kanály obce a zejména úřední 
desku, kde se objeví bližší informace k prodeji jednotlivých vozidel. 

Pavel Peterek, místostarosta
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Participativní rozpočet  
– veřejné projednání návrhů

Dne 14. 6. 2023 od 17:00 proběhne 
v  sále základní školy veřejné projednání 
všech úspěšných návrhů, které budou spl-
ňovat náležitosti zásad participativního 
rozpočtu obce Dobrá. Tímto bych Vás chtěl 
všechny pozvat na toto veřejné projednání, 
protože zde budete mít jedinečnou možnost 
se s návrhy podrobně seznámit a také mož-
nost položit jakýkoliv dotaz k  jednotlivým 
návrhům samotným navrhovatelům, z  řad 
našich občanů. Jednotlivé návrhy bude 

možno také prostudovat na webu obce. Po 
tomto veřejném projednání bude v  měsíci 
červenci až září probíhat hlasovaní dle plat-
ných zásad participativního rozpočtu obce 
Dobrá a  následně bude zveřejněn vítězný 
návrh. V  letošní roce bylo poprvé od doby 
zavedení participativního rozpočtu podáno 
více návrhů a  proto neváhejte a  přijďte se 
s nimi seznámit.

Pavel Peterek, místostarosta obce

Úprava vstupních prostor před ZŠ dokončena
Dne 10. 5. byla oficiálně ukončena stav-

ba s názvem Úprava vstupních prostor před 
ZŠ. Stavba započala v  listopadu loňského 
roku a hlavním zhotovitelem této stavby byla 
Společnost SKANSKA a.s., která zvítězila 
ve dvoukolovém výběrovém řízení s nabídko-
vou cenou 10 948 985 Kč bez DPH.

Hlavním záměrem této stavby bylo vyře-
šit nevyhovující povrchy vstupních prostor 
před základní školou a vytvořit bezpečnější 
prostor pro chodce během ranní dopravní 
špičky, kdy rodiče přivážejí své děti do ško-
ly. Vznikla dvě přechodová místa, která bu-
dou ještě doplněna o  vodorovné dopravní 
značení a celý chodník byl posunut ke škole 
a  bezbariérově upraven tak, aby nedochá-
zelo ke kolizím s vozidly. Dále bylo vytvoře-
no místo pro odstavení automobilu podél 
chodníku tak, aby mohli rodiče bezpečně 
zastavit a děti vystoupit z vozidla. V rámci 
celé ulice je stanovena maximální povole-
ná rychlost 30 km/h. Mezi další stavební 

úpravy patří nové veřejné osvětlení, nová 
venkovní elektroinstalace před ZŠ, úprava 
vchodu do jídelny pro cizí strávníky a opra-
vy splaškové a dešťové kanalizace v prosto-
ru před školou.

Celková cena díla je 12 415 250 Kč 
bez DPH. Cena byla navýšena o  více prá-
ce, které se týkaly zejména nepředvídaných 
záležitostí. Jednou z  hlavních víceprací 
bylo odstraňování betonu, který byl použit 
pod stávajícími chodníky namísto štěrko-
vých vrstev, tento beton se také nacházel 
ve větším množství než obvyklém u obrub 
chodníků a dále se na něj narazilo u oprav 
kanalizací, které byly opět obetonovány 
větším množstvím betonu. Pro představu 
bylo v  rámci stavby vykopáno, vybouráno 
a  likvidováno skoro 300 t  prostého beto-
nu. Dále také bylo nutno sanovat nad rá-
mec projektu podloží z hlediska únosnosti, 
kdy zkoušky podloží nevyšly dostatečně 
a hrozilo by sedání nových povrchů.
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Setkání jubilantů
Ve středu 10. 5. 2023 se v sále základní ško-
ly sešli naši občané, kteří letos oslavili, nebo 
oslaví 70 a  75 let svého života. Celkem je 
těchto občanů u nás v Dobré 87, 47 z nich 
přijalo pozvání a  přišli oslavit svůj životní 
mezník společně.

Paní kuchařky připravily výborné občers-
tvení, členové komise pro rodinu a  občan-
ské záležitosti zajistily pro oslavence malou 
pozornost, uvařily kávu, čaj a každý dostal 
zákusek, aby si mohl osladit život.

Program si připravily děti z mateřské a zá-
kladní školy pod vedením zkušených a  ši-
kovných pedagogů. Svým vystoupením 
vykouzlily na tvářích našich 
seniorů úsměv a  sem tam 
i skrytou slzičku z dojetí.

Jsem velice ráda, že se osla-
venci sešli v  tak vysokém po-
čtu.  Mezi letošní oslavence 
patří také náš pan kronikář 
Rostislav Vojkovský, který 
i  přesto, že je jedním z  jubi-
lantů, připravil a okomentoval 
přítomným historický krátký 
film z Dobré a  také fotografie 
z  dětských a  mladých let na-
šich slavících občanů. 

Ani to ovšem nebyl konec programu. Se-
tkání navštívil pan harmonikář Robert Ko-
níček, který přítomným zahrál na akordeon 
a  tím dovršil slavnostní atmosféru středeč-
ního odpoledne.

Ještě jednou přeji všem sedmdesátníkům 
a  pětasedmdesátníkům, naší obce, i  těm, 
kteří se nemohli setkání zúčastnit všech-
no nejlepší, pevné zdraví, spoustu radosti 
z  vnoučat a  pravnoučat, ať vám každý den 
přinese něco pěkného a ať každý den proži-
jete spokojeně a šťastně.

 Ing. Ludmila Baranová,  
místostarostka

Celá stavba se obešla bez omezení pro-
vozu naší základní školy a  jediná omezení 
byla pouze ta dopravní za která se Vám 
velice omlouváme. Chtěl bych poděkovat 
všem, kteří se na přípravě a realizaci stavby 
podíleli jmenovitě p. Ing. Tomáši Chýlko-
vi za obec, p. Ing. Pavlu Hudcovi za TDI 

a p. Ing. Františku Čechovi jako hlavnímu 
stavbyvedoucímu.

Věřím, že se Vám nově upravený pro-
stor před základní školou bude líbit a  že 
bude sloužit tak jak má co nejdéle.

Pavel Peterek, místostarosta obce
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Jarní olympiáda 2023
Ve čtvrtek 11. 5. 2023 se konal druhý ročník 
Jarní olympiády v  areálu v  Dobré U  Med-
věda. Tuto akci zorganizovala obec Dobrá 
spolu s neziskovou organizací  Hravý klaun 
junior z.s. a areálem U Medvěda. Všem orga-
nizátorů a také partnerům, kteří na tuto akci 
přispěli, velice děkujeme. Pozvání přijalo cel-
kem 5 základních škol a dětí se sešlo více než 
200. Přivítali jsme zástupce Základní školy 
Dobrá, Raškovice, Morávka, Baška a  Frý-
dlant nad Ostravicí. Připravili jsme celkem 
10 disciplín, ve kterých byli hodnoceni jed-
notlivci a u kolektivních sportů celé týmy.

Počasí bylo jako na objednávku. Sluníčko sví-
tilo a přitom nepálilo, jen jemně hřálo. V 8:30 
stály děti na nástupu a vzápětí se rozběhly na 
jednotlivá stanoviště. Disciplíny byly rozdě-
lené podle věku dětí, utkaly se ve střelbě ze 
vzduchovky, fotbalu, florbalu, vybíjené, sou-
těžily v jízdě na inline bruslích, házely na cíl, 
skákaly v  pytlích, skákaly přes dlouhé lano, 
zdolávaly opičí dráhu, skákaly z místa. 

Během dopoledne pro ně bylo připraveno 
občerstvení, děti dostaly párek v  rohlíku, 
sendvič a  dva nápoje.  Aby se děti mohly 
dozvědět více o  jiných aktivitách, než na 
které jsou zvyklé, měly možnost si zahrát 
stolní tenis, mohly se zapojit do tanečního 
workshopu a  největší úspěch měli boxeři 
z  Prostějova. Své umění přijeli ukázat dva 
hoši a dvě dívky, jejich trenér se ujal dopro-
vodného slova a  po ukázce boxu si mohli 
tento sport vyzkoušet i účastníci olympiády. 
Zájem byl velký, a tak se bohužel na všechny 
zájemce nedostalo.

Po ukončení všech disciplín byli vyhlášeni 
vítězové.  Předali jsme diplomy, medaile 
a dárky a všem jsme společně zatleskali. Le-

tos jsme díky paní Markéty Řízkové a  Ale-
ny Alexové odměnili každou školu dortem. 
Takže nejen vítězná škola si odnesla dort 
za 1. místo, ale každá škola byla odměně-
na za práci dětí a pedagogů velice chutným 
dortem, ze kterého byly odměněny všechny 
děti. Jako poděkování za účast a snahu do-
stal každý žák nanuk. 

Musím vyzvednout práci doberské základní 
školy, svou pílí, úsilím a dovednostmi získali 
žáci 1. místo letošní Jarní olympiády. Všem 
sportovcům naší školy blahopřejeme a  dě-
kujeme za úžasné výsledky!!!

Celou olympiádu a  její přípravu provázela 
sbírka na léky, zdravotnické pomůcky a re-
habilitace pro Elišku Šašinkovou. Je to děv-
čátko z Dobré, které je nenápadné a přesto 
velmi nemocné. Děkujeme Vám všem, kteří 
jste přispěli jakoukoliv finanční částkou ať 
už na transparentní účet, který byl za tímto 
účelem zřízen, nebo do kasičky, která byla 
umístěna v lékárně Zdraví v Dobré.

Na závěr byl šek v hodnotě 40 000Kč pře-
dán  Elišce a její mamince. Ještě i po předání 
šeku došly na účet další finance na podporu 
Elišky, které budou také předány. Díky Vám, 
kteří jste malou Elišku podpořili, se bude 
její rodině lépe žít, bude lépe zvládat úskalí 
svých nemocí. Eliško, přejeme Ti, abys byla 
stále tak usměvavá holka, jako ve čtvrtek na 
olympiádě.

Cílem Jarní olympiády bylo sblížit děti v  ji-
ném prostředí, při jiné činnosti než jsou 
školní povinnosti, a to se nám podařilo. Tě-
šíme se opět za rok a doufám, že naše škola 
obhájí prvenství.

Ing. Ludmila Baranová, místostarostka
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PODĚKOVÁNÍ
Ráda bych touto cestou poděkovala našim 
ředitelkám příspěvkových organizací, a  to 
p. ředitelce základní školy Mgr. Radce Otip-
kové, zástupkyním Mgr. Renatě Kubalové 
a  Mgr. Michaele Kuboňové, paní ředitelce 
mateřské školy Mgr. Janě Maďové, její zá-
stupkyni Evě Kavkové a paní ředitelce míst-
ní knihovny Bc. Petře Slováčkové za hladký 
průběh uplynulého školního roku, za jejich 
práci, obětavost, schopnost empatického 
přístupu k řešení problémů, za vykonávání  
svěřené práce s  nadhledem, za vytvoření 
dobré pracovní atmosféry pro své podřízené 
a za to, že tady jsou vždy pro děti, pro rodiče 
a pro občany obce Dobrá. 

Poděkování patří nejen p. ředitelkám, ale 
v neposlední řadě také všem pedagogickým 
pracovníkům, pracovníkům sekretariátů, 
paním uklízečkám, kuchařkám, údržbá-
řům, technickým pracovníkům, asistent-
kám a pracovnicím Místní knihovny v Dob-
ré. Na ně se vždy můžeme obrátit s prosbou 
o  radu či pomoc a  oni nám jsou ochotni 
profesionálně poradit a pomoci. Všem Vám 
děkujeme za vstřícnost a laskavost, s jakou 
se u Vás setkáváme.

Školní rok pomalu končí, ale to neznamená, 
že se ve škole a školce nebude nic dít. Obě 
zařízení čekají opravy a  údržbářské práce 

v  menším či větším rozsahu. Zatímco děti 
si budou užívat prázdnin, bude se v  jejich 
škole a školce pilně pracovat. Základní ško-
la bude mít po prázdninách novou chodbu 
na II. stupni ve II. nadzemním podlaží, dále 
u ředitelny  v I. nadzemním podlaží a chod-
bu, která vede ke staré škole taktéž v I. nad-
zemním podlaží.  V mateřské škole proběh-
ne rekonstrukce elektroinstalace ve staré 
budově MŠ.

Knihovna zůstává pro čtenáře otevřená sa-
mozřejmě i během prázdnin, abyste si mohli 
užít krásné chvíle nad čtením knih. V Místní 
knihovně bylo v  uplynulém období pár za-
jímavých přednášek, hudebních podvečerů 
a tvořivých odpolední. Byl to čas velice pří-
jemně strávený v  přátelské, až domácí at-
mosféře. Děkujeme, že knihovna žije v obci 
s námi.

Přeji všem, kteří pracují v Doberském škol-
ství a  v  naší knihovně, ať si během letních 
prázdnin odpočinou, ať stráví krásné chvíle 
se svými rodinami, ať naberou síly do nové-
ho školního roku. My se budeme těšit, co 
pro nás a naše děti v následujících měsících 
po prázdninách připraví, na co se budeme 
moci těšit.

 Ing. Ludmila Baranová, místostarostka 

Oslava dne matek
V neděli 14. 5. 2023 odpoledne jsme se se-
šli v  sále základní školy v  Dobré, abychom 
oslavili svátek maminek. Sál se velice rychle 
zaplnil a  také chodba a  prostor za pódiem 

byly plné. Tam se shromáždily děti, které si 
pod vedením paní učitelek připravily pro-
gram, aby své maminky, babičky a  třeba 
i prababičky potěšily.
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Děti z  mateřské školky měly připraveno 
pěkné pásmo písniček, básniček a tanečků. 
Paní učitelky jim byly nápomocné a vše vy-
šlo na jedničku. Moc pěkné pocity vykouzlí 
děti, když se snaží potěšit své nejbližší, své 
maminky.

Na pódiu naše nejmenší vystřídaly děti ze 
základní školy. Jejich hudební seskupení 
je úžasné. Zpěváci a  zpěvačky, housle, vi-
oloncello, flétny a  k  tomu paní učitelka za 
cimbálem, no to bylo pohlazení na duši. Vy-
stoupení se neslo ve folklórním duchu a my-
slím, že všem v sále přineslo radost. Dnes už 
není běžné slyšet v rádiu či v televizi lidové 
písničky a  my bychom na ně určitě neměli 
zapomínat. Bylo moc pěkné, že nám je děti 
ze základní školy připomněly.

Děti byly za vystoupení odměněny drob-
nostmi a maminky dostaly ke svému svátku 
srdíčko, symbol lásky.

Maminky, babičky a prababičky, vy všechny 
naše občanky Dobré, buďte stále usměvavé, 
spokojené a šťastné, ať vám děti a vnuci dě-
lají samou radost. Berte své děti takové, jaké 
jsou. Zlobivé, hodné, šikovné, nemotorné, 
milé, klidné, temperamentní, veselé a někdy 
i smutné. Jsou to všechno naše děti, nejmi-
lejší a nejlepší, co nás v životě potkalo. A vy 
maminky jste pro ně ten největší dar.

Oslavu pro maminky zorganizovala komise 
pro kulturu a školství rady obce Dobrá a byla 
to vskutku velice pěkná oslava. Děkujeme.

Ing. Ludmila Baranová, místostarostka

Informace k místním poplatkům pro rok 2023
Poplatek za odpady – sazba poplatku pro fyzickou osobu činí 550 Kč.
 Děti od 11 - 15 let včetně – ve výši 50 % sazby – 275,- Kč.

Osvobozeni od poplatku jsou:  - děti do věku 10 let včetně
         - občané obce Dobrá starší 80 let včetně.

Poplatek za odpady pro fyzickou osobu, která má ve vlastnictví stavbu urče-
nou k individuální rekreaci, byt nebo rodinný dům, ve kterých není přihlášena 
žádná fyzická osoba činí 550,- Kč.
Poplatek je možno uhradit během  dubna  až  do  konce  září 2023.
Platbu možno provést hotově do pokladny OÚ Dobrá, dveře č.17 nebo převodem 
na účet číslo: 168 197 5309/0800,  VS : 1337 + čp.
- do poznámky uvádějte za koho odpady platíte – vypište jednotlivé osoby – 
nestačí napsat rodina Čápová – platba nebude přiřazena do doby než doložíte 
za koho konkrétně byla provedena
(zaplatíte-li převodem, známka na popelnici Vám bude zaslána domů)

POPLATEK JE SPLATNÝ DO 30. 9. 2023
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Právní poradna 
pro občany obce Dobrá bude v roce 2023  

probíhat ve stejném režimu jako v roce 2022, a to každou první středu v měsíci  
v době od 16 – 17 hodin v budově Obecního úřadu Dobrá, 2. poschodí.  

Termíny: 7.6., 5.7., 2.8., 6.9., 4.10., 1.11., 6.12. 2023.

Pozvánka na turnaje sportovní komise 
Zveme všechny příznivce sportu a dobré zábavy na tradiční turnaje. Jedná se o turnaj 
v nohejbalu trojic na umělé trávě, který se uskuteční 22. 7. 2023 v areálu U Medvě-
da v Dobré. Dalším turnajem je plážový fotbal (3+2 hráči), který se bude tentokrát 
konat 12. 8. 2023 v Raškovicích U Bobra. Případní zájemci se můžou přihlásit na 
telefonním čísle 723 806 364. 

Za sportovní komisi obce Dobrá, René Křižák

Termíny uzávěrek Doberských listů na rok 2023
Pondělí 

5.6., 3.7., 7.8., 4.9., 2.10. 6.11., 4.12. 2023  
- příspěvky v tyto termíny je možné zasílat pouze do 12 hodin.

Pozvánka
Příznivce cykloturistiky zveme v sobotu 10. 6. 2023 na cyklistický výlet, který bude 
mít cca 60 km. Z Dobré pojedeme na Ostravici, dále pod Smrčkem kolem kapličky 
Cyrila a Metoděje, pokračujeme pod Stolovou přes Maralák do Kunčic pod Ondřej-
níkem - Pivovárek Ogar. Zpět na Čeladnou a úbočím Ondřejníku přes Bašku domů. 
Po cestě budeme zastavovat na občerstvení. 

Sraz bude v neděli 10. 6. 2023 v 9:30 před vlakovým nádražím Dobrá. 

Prosíme zájemce, aby se hlásili na tel.: 775 933 551. Těším se na vaši účast.

Renáta Friedlová, sportovní komise
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Český zahrádkářský svaz  
vyhlašuje  

SOUTĚŽ O NEJKRÁSNĚJŠÍ TRUHLÍK
Poslední nástrahy v podobě „Zmrzlých“ máme za sebou, a tak už nic nebrání tomu, 
abychom osadili naše truhlíky. Soutěžíte každoročně se sousedy o nejkrásnější truhlí-
ky? Letos si můžete poměřit svůj zahradnický a estetický um s celou obcí Dobrá, a při-
tom vůbec nezáleží, zda jste členem zahrádkářského svazu či nikoliv.
Nezáleží na tom, zda to bude truhlík plný muškátů a petúnií nebo to bude moderní ne-
kvetoucí truhlík v různých odstínech elegantní zelené. Jediným kritériem je, že se musí 
jednat o živé rostliny. O vítězi rozhodnou návštěvníci tradiční výstavby zahrádkářů, 
která se koná pravidelně v září v Multifunkčním sále ZŠ Dobrá.

Členové zahrádkářského svazu

1. turistický výlet
15. 4. 2023 jsme se vydali na letošní 1. turi-
stický výlet, který nás zavedl na Hukvaldy. 
Janáčkových chodníčkem jsme došli ko-
lem Zvoničky na Myslíkovské Lurdy a díky 
hodně blátivému terénu jsme trasu zkrátili 
a z Myslíku pak odjížděli domů. Počasí nám 
bylo nakloněno. Sešlo se nás celkem 10 a já 
děkuji za báječný společný den a těším se na 
další túry.

Renáta Friedlová, sportovní komise
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Aktivity Klubu seniorů
Počátkem dubna strávilo 27 seniorů pěti-
denní dovolenou v Piešťanech. Počasí nám 
sice nepřálo, ale jinak byl celý pobyt skvělý. 
Měli jsme možnost načerpat po zimě nové 
síly, třeba návštěvou termálních bazénů, 
nebo využitím různých procedur. Aktivněj-
ší si vypůjčili kola a poznávali blízké okolí. 
Možností bylo hodně. Vše bylo skvělé a  už 
teď se těšíme, že si to za rok zopakujeme.

Co nás čeká následně:

18. května  ve 14.00 hodin  Den matek 
v hasičárně

20. května v 7.00 hodin společný zájezd 
se zahrádkáři do květino-
vých zahrad v Polsku

1. června v 15.00 hodin smažení vaje-
činy v Zanzibaru

5. - 9. června zveme všechny spoluobča-
ny do zapojení výstavy PO-
KLADY Z PŮDY

Program výstavy je následující:

sběr předmětů:
pondělí 5. 6.
od 14,00 do 17,00 hodin

úterý 6. 6.
od 8,00 do 11,00 hodin
a výstava pro všechny: 

středa 7. 6. 
a čtvrtek 8. 6.
od 8,00 do 16,00 hodin

Bude možno donesené předměty nabídnout 
k prodeji.

Celá tato akce proběhne v Klubovně seniorů 
(nad bývalou prodejnou obuvi) v 1. patře.

Ukončení a  vrácení zapůjčených věcí bude 
v pátek 9. 6. v době 10.00 - 12.00 hodin.

Těšíme se, že si prohlédneme sice staré, ale 
zajímavé a hezké věci.

Drahomíra Gryžboňová,  
předsedkyně Klubu Seniorů
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Ekoden obce Dobrá jaro 2023
Přinášíme další malou reportáž z úklidové 
akce, tentokráte od Černého potoka. Rád 
bych poděkoval všem téměř 50 dobrovolní-
kům za Vaši skvělou účast a  pomoc. Vaše 
ochota věnovat svůj volný čas k  lepšímu 
stavu životního prostředí v  naší obci je 
velmi cenná a  inspirující. Díky Vám jsme 
společně nasbírali více jak 150 kg odpa-
du!  Děkuji také všem za přípravu skvělé-
ho pohoštění, kde nechyběly skvělé frgály 

a buchty, které byly sladkou tečkou na kon-
ci této akce. 
Zároveň bych Vás chtěl pozvat na dal-
ší úklidovou akci, která se bude konat na 
podzim kolem řeky Morávky a  okolí. Pro-
zatím jsme uklidili z naší obce přes 3 tuny 
odpadů, takže ještě jednou všem velký dík 
a budeme v tom i nadále pokračovat!

Za skauty a komisi  
pro životní prostředí  Tomáš Berka

Jak maminky s dětmi oslavily Den Země
Třídění odpadků a  jejich odvoz do správné 
popelnice pomocí dětské Tatry, rozmisťová-
ní obrázků na planetu Zemi podle toho, co 
jí škodí či naopak prospívá, vybírání plasto-
vých víček z krabice plné přírodnin či skládá-
ní puzzle, to vše si zkusily děti v  rámci Dne 
Země, který v  sobotu 15. dubna zorganizo-
val Spolek maminky s dětmi z. s.

Začátek byl naplánován na patnáctou ho-
dinu. Místem konání se stal nejprve dober-
ský park a po splnění všech úkolů na šesti 
stanovištích pokračoval program v sále zá-
kladní školy. Zde čekalo na děti nejen tvo-
ření v dílničkách, například si mohly podle 
vlastní fantazie vyzdobit látkovou tašku, 
ale také občerstvení v  podobě sladkých 
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i  slaných dobrot či nápojů, které pro děti 
i jejich rodiče připravily ochotné maminky. 

Děti si také mohly zasadit semínka do plas-
tových květináčů (nejdřív si je však samy 
nabarvily fixem), vyrobit tematickou če-
lenku s  planetkou nebo prohlédnout kni-
hy o tom, jak se třídí odpadky či recykluje. 
Kromě těchto aktivit byla nachystána i opi-
čí dráha s  masážním chodníčkem a  starší 
děti si mohly vyplnit pracovní listy. 

Na konci nechyběla ani odměna za splněné 
úkoly v podobě látkového pytlíčku se zdra-
vou svačinkou. Všechny pytlíčky rovněž 
ušily maminky, za což jim patří velký dík. 
Děkujeme nejen všem maminkám, které 
pro nás toto úžasné odpoledne připravily, 
ale také Komisi pro rodinu a občanské zá-
ležitosti při Radě obce Dobrá, že Spolek 
maminky s dětmi z. s. mohl svůj nápad zre-
alizovat. 

Za Spolek maminky s dětmi z. s., Mgr. Kateřina Baranová

Další aktivita spolku Maminky
Maminky ze Spolku Dobrá se sešly se svými 
ratolestmi dne 25. 4. 2023 v 8:30 před bra-
nou frýdecké skládky. Vybaveni deštníky, 
pláštěnkami, holínkami a pořádnou svačin-
kou jsme se těšili na program a ukázku vše-
ho, co a jak se může vyhazovat. 

Nejdříve jsme s  dětmi zavítali do školící 
místnosti, která byla krásně barevná, byly 
v ní popelnice a koberec s autíčky. Děti hned 
zaujaly na koberci místo a  prozkoumávaly 
co všechno popelářské vozy dokáží. Nedlou-
ho na to přišla i paní průvodkyně, která byla 
zprvu trochu v šoku z věku dětí, nečekala, že 
dnes se budou vzdělávat i ti nejmenší. Děti 

byly tázány, jaké máme barvy popelnic, co 
do nich dáváme, co třídíme a  co můžeme 
dělat lépe. Maminky projevovaly větší zau-
jetí o tuto problematiku, ale paní průvodky-
ně dodala, že my si je to doma už naučíme 
správně. ☺

Součásti praktické ukázky byly i  barevné 
popelnice, nebyly to ty klasické, které ví-
dáte na ulicích, ale ukázkové s průhlednou 
stěnou, aby každý mohl snadno nahlédnout 
a  viděl co se v  nich nachází. Nahoře pod 
víkem jsme si mohli prohlédnout a osahat 
různé polotovary z rozdrcených materiálů, 
buď plastové, papírové, a  dokonce i  skle-
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něné. U  některých z  nich bychom vůbec 
nepoznali, že je to např. vyrobeno ze skla. 
Děti dostaly i za úkol poskládat obří puzzle 
a společnými silami to v pohodě zvládly bě-
hem pár minut.

Když jsme si vše důkladně prohlédli a osa-
hali, zaparkovali jsme všechny nákladní 
auta na své místo a  vyrazili na obchůzku 
frýdecké skládky. Ze začátku jsme viděli 
sběrná místa na různé materiály, kam lidé 
mohou vše dovézt a  rozdělit. Dále jsme 
pokračovali kolem zatravněných kopců 
a  vůbec nám to nepřipomínalo ničím ne-
vzhlednou a smradlavou skládku, jak jsme 
si jí mnozí představovali. Šli jsme tedy ještě 

dál a na konci jsme objevili popelářské vozy 
a „buldozer“, který všechno rozvážel a za-
rovnával na jednom místě. Paní průvod-
kyně říkala, že skládka je tvořena různými 
vrstvami materiálů a  je vrstvena do výšky, 
dokonce z ní čerpají i bioplyn. Paní průvod-
kyně byla moc šikovná a vše, na co jsme se 
jí zeptali, nám ráda zodpověděla.

Na konci se někteří posilnili svačinkou, 
a ještě jsme si zajezdili na pomyslném koni 
☺. Děti hrály hru s  jednou maminkou – 
skákaly přes různé překážky na koni a plá-
caly se v  rytmu do stehen. Byly nadšené. 
Ale co bylo z procházky úplně nejlepší, tak 
to bylo sbírání žížal. U  některých dětí si 
troufám říct, že si je možná donesly i něja-
ké domů ☺

Poté už bylo na čase se rozloučit, moc 
jsme paní průvodkyni poděkovali a předa-
li jí maličký dárek za krásně strávený čas 
s námi a za naučný výklad. Děti i maminky 
se rozloučily a rozjely se domů. 

Nikola Šebestová
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Základní škola informuje…
Beseda Školní zralost  

a připravenost na 1. třídu
30. března jsme ve škole v prostorách spole-
čenského sálu přivítali rodiče předškoláků. 
Mile nás překvapila vysoká účast, rodičů 
přišlo kolem 30, a to nejen z MŠ Dobrá. Ro-
diče přivítala zástupkyně ředitele Mgr. Re-
nata Kubalová.

Školní speciální pedagožka Mgr. Šárka So-
hrová pak rodičům formou besedy sdělila 
informace o školní zralosti – co si pod tímto 
pojmem představit a co ze všech informací 
dohledatelných na internetu je skutečně 

podstatné - a  také o  školní připravenosti – 
tzn. co si ohlídat, že jejich předškolák umí, 
s cílem připravit jej na učení se základnímu 
triviu – čtení, psaní a  počítání, a  také na-
opak, co zatím umět nemusí. 

Moc nás potěšilo, že rodiče se nejen aktivně 
ptali, ale také projevili zájem o  zhlédnutou 
prezentaci, a  i po besedě využili prostor na 
individuální dotazy. 

Mgr. Šárka Sohrová

O Velikonočního beránka
V  pondělí 3. dubna se konal již tradiční 
velikonoční turnaj ve vybíjené 4. a  5. roč-
níků O  Velikonočního beránka. V  letošním 
roce se v něm utkalo 6 družstev z okolních 
škol. Zasportovat si do Dobré přijela druž-
stva z  Raškovic, Dobratic, Bašky, Lučiny 
a Morávky. Mladí sportovci se na toto utkání 
vždy velmi těší, protože kromě sportovních 
zážitků si z něj odnesou i drobné velikonoč-
ní odměny. Všichni hráči bojovali s velkým 

nadšením a  odhodláním vybojovat hlavní 
trofej - sladkého velikonočního beránka.

Tradičního beránka za 1. místo si letos od-
vezli sportovci ze ZŠ v Bašce. Domácí druž-
stvo doberských hráčů z  pátých tříd obsa-
dilo krásné druhé místo a za svůj vynikající 
výkon si odneslo diplom a velikonoční slad-
kosti. Na třetím místě se umístili sportovci 
ze ZŠ Dobratice.

Všichni hráči si odnesli kromě radosti ze 
sportovního výkonu a  nových zkušeností 
i tradiční velikonoční odměny v podobě ve-
likonočních sladkostí. Největším vítězstvím 
byla radost ze hry a měření sil s kamarády ze 
sousedních škol.

Blahopřejeme ke krásnému umístění druž-
stvu 5. ročníku!

Radmila Jelínková
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Malé maturity
5. dubna, týden před při-
jímacími zkouškami na 
střední školy, jsme pro naše 
deváťáky připravili tzv. Malé 
maturity. Projektový den 
využilo celkem 25 deváťá-
ků. Vyzkoušeli si maturitní 
zkoušky nanečisto, ale především si ověři-
li, jak jsou připraveni na přijímací zkoušky 
a jak zvládnou svou nervozitu, která takové-
to důležité zkoušky provází.

Po slavnostním zahájení a představení jed-
notlivých zkoušejících komisí vysvětlila paní 
zástupkyně Michaela Kuboňová žákům, jak 
bude celý den a  vlastní zkouška probíhat. 
Žáci už týden před maturitami absolvovali 
všeobecné testy, které byly podobné právě 
těm přijímačkovým, a  nyní je čekala ústní 

zkouška z  českého jazyka 
a  matematiky. Každý ma-
turant po absolvování „po-
títka“ a  zkoušení u  komise 
obdržel medaili a  poté, co 
opustil zkoušející místnost, 
napsal své bezprostřední po-

city. Po celé dopoledne měli maturanti své 
zázemí v  hudebně, kde mohli mezi sebou 
sdílet zážitky, povídat si s  paní psycholož-
kou a  také se občerstvit. Děkujeme Klubu 
rodičů za finanční podporu této akce.

Projektový den byl završen předáním matu-
ritního vysvědčení. Žáci napjatě očekávali 
své hodnocení a myslím si, že většina z nich 
odcházela spokojená, protože dosáhla na 
ten nejlepší „perfektní“ výsledek. 

Mgr. Radka Otipková

Odpoledne s angličtinou
Vyučující anglického jazyka si pro druho-
stupňové žáky připravili akci s názvem Od-
poledne s  angličtinou, která cílila nejen na 
ověření znalostí cizího jazyka, ale rovněž na 
jeho aktivní použití v praxi. 

Zájemci si mohli vybírat ze dvou kategorií, 
a to test nanečisto, který zjišťoval jazykovou 
úroveň v oblasti poslechového porozumění 
a gramatiky, anebo možnosti strávit hodinu 
s  rodilým mluvčím a  vyzkoušet si anglický 
jazyk v  běžných komunikačních situacích, 
při nichž se účastníci dozvídali zajímavosti 
o kultuře a geografii USA. 

Žáci si z  této akce odnesli nejen certifikát 
o absolvování, ale i nové vědomosti a v ne-

poslední řadě mnoho zážitků. Věříme, že 
Odpoledne s angličtinou mělo úspěch a bu-
deme se těšit na další projekty pořádané 
naší školou.

Mgr. Jana Brabcová,  
Mgr. Žaneta Frančeková, Mgr. Renáta Tvrdá
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Den Země ve škole
Poznávání brouků, kompostování, rybo-
lov, základy canisterapie, míchání roztoků 
s  různým pH, mikroskopické pozorování, 
fyzikální pokusy, třídění odpadů, přírodo-
vědné kvízy, malování květinové záložky 
a  mnoho dalších – taková byla 14. dubna 
oslava Dne Země na 2. stupni školy.  

Žáci v náhodně zvolených skupinkách pro-
cházeli 21 stanovišti, kde plnili pestré a ob-
sahově různě zaměřené úkoly, které pro ně 
vytvořili vyučující 2. stupně. 

Pro žáky 1. stupně byl Den Země připraven 
na 19. dubna. Zde se o  program postarali 
členové školního Ekotýmu. Žáci třídili od-
pad, plnili ekologicky zaměřené kvízy, vy-
ráběli květináčky z plastových lahví a tvořili 
ekoplakáty.

Poděkování patří především žákům, kteří se 
s obrovskou chutí pouštěli do různorodé mo-
zaiky přírodovědných úkolů a  současně se 
v nových týmech učili spolupráci i toleranci.

Mgr. Radana Nohlová

Okrskové kolo vybíjené
20. dubna se naši žáci 5. ročníku zúčastni-
li okrskového kola ve vybíjené. Okrskové 
kolo pořádala Základní škola v Palkovicích 
a  přihlásilo se rekordních 9 škol z  okolí. 
Do okresního kola postupovaly dva nejlep-
ší týmy. Naši školu reprezentoval Samuel 
Guniš, Lucie Hendrychová, Štěpán Chru-
basík, Matěj Krupa, David Lorenz, Viktor 
Malyšek, Martin Musiolek, Václav Nytra, 
Václav Pavlíček, Martin Sikora, Jiří Toma-
schek a Kryštof Tomis.  

V úvodu se vylosovaly 3 skupiny, ve kterých 
se odehrály dva zápasy. Naši žáci si vedli 

skvěle, nedali šanci družstvu Raškovic, ani 
domácím Palkovicím, a tak si zajistili účast 
ve finále o postup do okresního kola. Ve fi-
nále porazili tým Sedliště, ale bohužel se jim 
nepodařilo vyhrát nad Baškou. Zápas mezi 
Baškou a Sedlišti dopadl ve prospěch druž-
stva Sedlišť. Všechny týmy měly jednu výhru 
a jednu prohru a o postupu rozhodovalo až 
skóre, které měl náš tým nejnižší, proto jsme 
se umístili na krásném třetím místě. Žákům 
gratulujeme k bronzové medaili a děkujeme 
za vzornou reprezentaci školy. 

Mgr. Petra Čaganová 
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Projekt žáků 9. ročníku Člověk  
a jeho vztah k životnímu prostředí v obci

V  pátek 21. dubna se usku-
tečnil projektový den žáků 9. 
ročníku Člověk a  jeho vztah 
k  životnímu prostředí v  obci. 
Cílem tohoto projektu je, aby 
si žáci uvědomili, že o životní 
prostředí a  okolí, ve kterém 
žijí, je potřeba se starat. A že 
nic není samozřejmostí.

Projekt začal již koncem břez-
na, kdy si žáci vyslechli bese-
du o odpadovém hospodářství 
v obci Dobrá, kterou si pro ně připravil pan 
místostarosta Pavel Peterek. Žákům vysvět-
lil, jak obec nakládá s odpady, jak je to s ře-
šením „černých skládek“ a jak se mohou oni 
sami zapojit a  správně s  odpady nakládat. 
Za besedu moc děkujeme.

A  pak nezbylo než čekat na 
vhodné počasí, protože další 
část projektu se měla uskuteč-
nit ve venkovním prostředí. 
A že to čekání bylo dlouhé…

No a  v  pátek jsme tedy moh-
li konečně vyrazit. Třídy 
9.  A  a  9. D  zůstaly v  areálu 
školy. Deváťáci kompletně 
uklidili okolí školy, nanosili, 
ustavili a  natřeli lavičky ve 
školním atriu. Vozili mulčova-

cí kůru a  štěpku, zrenovovali hmyzí hotely 
a připravili záhon pro výsev kvetoucí louky. 
Ta bude založena za tělocvičnami v místech, 
kde byl v  minulosti skleník a  pomůže tak 
rozšířit biodiverzitu v okolí školy.

Třídy 9. B a 9. C vyrazili společně s členy my-
sliveckého spolku Vrchy Dobrá – Pazderna 
sadit stromky. Třída 9. C  zůstala u  mysli-
vecké chaty v  Dobré a  vysazovala stromky 
a  keře na hráz mokřadu (lípy a  vrby). Tří-
da 9. B  pak v  lokalitě „na Vrchách“ sadila 
stromky do mezí, které oddělují jednotlivé 
travnaté plochy a  pozemky. Navázala tak 
na své bývalé spolužáky, kteří před několika 
lety s výsadbou v této lokalitě začali. 

Chtěli bychom touto cestou poděkovat 
místním myslivcům, kteří žákům vysvětlili 
a  ukázali, jak má taková výsadba stromků 
správně vypadat. Věříme, že si deváťáci uvě-
domili, že práce v  terénu není jednoduchá 
a o to více si budou okolního prostředí vážit 
a chovat se k němu hezky.

Mgr. Jiří Nohel
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Návštěva Městské knihovny  
ve Frýdku-Místku

V  průběhu dubna postupně žáci všech 
tří šestých ročníků navštívili místeckou 
knihovnu. Každá třída jela v jiném termínu, 
každá třída zvládla cestu vlakem i přesun ke 
knihovně. A  každá si vyslechla jiné téma, 
o kterém jim paní knihovnice vyprávěla. 6. 
C  tak měla možnost seznámit se se straši-
delnými a tajemnými příběhy, 6. B s fantasy 
příběhy a 6. A se ponořila do světa komiksů.

Součástí exkurze bylo seznámení s knihov-
nou, především s  nově zrekonstruovaným 
oddělením pro děti a  mládež, krátká před-
náška a návštěva hudebního oddělení a teen 
zone. A ti, kteří s sebou měli vyplněnou při-
hlášku do knihovny, si po skončení řízeného 
programu mohli vyzvednout hotové regist-
rační průkazky a měli tak možnost půjčit si 
hned nějaké knížky i domů. Někdo si vybral 
knihy v  oddělení pro děti a  mládež, něko-

ho zaujaly mangy či young adult literatura 
v teen zone.

A  aby ani žáci sedmých a  osmých ročníků 
nepřišli zkrátka, čeká je v  průběhu května 
a června pro změnu návštěva místní knihov-
ny v Dobré.

Mgr. Jarmila Málková

Výtvarná dílna
Jedno dubnové odpoledne 
se v odborné učebně výtvar-
né výchovy sešlo osm tvo-
řivých nadšenců ze šestého 
a osmého ročníku ZŠ Dob-
rá. Tématem výtvarné dílny 
byla Náhoda ve výtvarném 
umění.

Po krátkém zasvěcení do té-
matu si žáci mohli vyzkou-
šet nepřeberné množství 
výtvarných technik od lití, 
rozfoukávání, otiskování až 

po drásání a narušování pa-
píru. Během tvořivého ex-
perimentování mohly děti 
ve své volné tvorbě bez pra-
videl najít motivy postav, 
zvířat nebo rostlin či krajin.

Během hodiny a půl vznik-
lo ve výtvarné dílně mnoho 
zajímavých prací. Žáci byli 
sami překvapeni svými ne-
čekanými výtvory...

Mgr. Petra Berská a Mgr. 
Jaroslava Matyskiewiczová
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Ze Základky v Dobré  
až na oběžnou dráhu okolo Země

Obrovský úspěch v prestižní soutěži, kterou 
pořádala Evropská kosmická agentura, zís-
kal žák 8. B. naší školy Jakub Oborný. Ten 
spolu se svým „parťákem“ Radimem Stro-
kou dokázali splnit všechny fáze náročné 
soutěže.

Největším úspěchem je jejich experiment, 
který poběží v letošním měsíci dubnu a květ-
nu na Mezinárodní vesmírné stanici ISS, 
která obíhá na oběžné dráze kolem planety 
Země. Kuba Oborný se programováním 
zaobírá od svých 10 let, kdy mu učarovala 
práce s  Ozoboty (nástroj pro začátečníky 
v programování). V tu chvíli se začal hlou-
běji zajímat o IT. O průběhu soutěže jsem si 
povídal přímo s Kubou.

„Do soutěže jsem se přihlásil díky kamarádo-
vi Radimu Strokovi, který je studentem kvinty 
na Gymnáziu Olgy Havlové v  Ostravě – Po-
rubě. Nápad - účastnit se této soutěže z jeho 
strany mě velmi zaujal, a proto jsem měl chuť 
ji vyzkoušet,“ řekl mi Kuba.

Soutěž neprobíhala na jednom místě, na 
nějakém „jednotném závodišti“. Během 
soutěže například Kuba pracoval doma, ale 
i v učebně zmíněného gymnázia, kde praco-
vali na počítači se senzory.

Co bylo vlastně hlavním úkolem pro soutě-
žící? „Zadáním bylo napsat kód, který bude 
sbírat data a  následně bude analyzován. 
Úkolem bylo navrhnout a  naprogramovat 
takové experimenty, které budou běžet na mi-
kropočítačích na ISS,“ vysvětluje Kuba. Taky 
dodal, že složitý kód psali déle než měsíc – 
čistý čas byl okolo 25 hodin. Aby dokázali 

tento kód napsat, museli 3 až 4 měsíce stu-
dovat.

Co si představit pod sbíráním dat? „Každý 
soutěžní tým si mohl vybrat, jaká data bude 
sbírat. „My budeme sbírat fotky z kamery na 
okně ISS, která snímá povrch planety Země.

Spolupráce se studentem raketového in-
ženýrství
V  soutěži měl po ruce kamaráda Radima. 
„Měli jsme tým o 2 lidech, na který dohlížel 
ještě zletilý mentor. Nás vedl Ota Michálek, 
který studuje v  Anglii raketové vesmírné 
inženýrství,“ doplnil Kuba. „I  samotné vy-
hodnocení soutěže bylo velmi náročné, tře-
ba už jenom ohledně času. Kód jsme museli 
odzkoušet na 3 hodiny. Přitom velikost dat 
nesměla přesáhnout 3 GB. Náročnost sou-
těže prozrazuje i  fakt, že ne všechny týmy 
dosáhly úspěchu. Byly i případy, kdy některé 
týmy neprošly do další fáze. A to třeba proto, 
že špatně napsaly kód, anebo kód nedělal to, 
co měl.“

To, že soutěž Evropské kosmické agentury 
byla opravdu prestižní, prozrazuje i fakt, že 
se jí zúčastnily týmy z  25 zemí. Ty musely 
splnit několik fází. V první fázi šlo o  to vy-
myslet nápad a ověřit reálnost týmu. V dru-
hé fázi pak týmy obdržely počítač, který 
pomohl k  ověření a  napsání kódu Python. 
Ve třetí fázi bude onen počítač obíhat na 
Mezinárodní stanici ISS, kde bude sbírat 
data. A v poslední, čtvrté fázi pak proběhne 
analýza dat.     

Kubovi se tato prestižní soutěž zalíbila. „Pří-
ští rok se určitě zúčastníme znovu. Na závěr 
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bych chtěl poděkovat rodičům, že mě celou 
dobu podporovali,“ dodal Kuba.

Chci za celou Základní školu v Dobré Kubo-
vi poděkovat za vynikající prezentaci nejen 

naší školy, ale také obce. Přeji Kubovi, aby se 
mu dařilo nejen v dalším ročníku této soutě-
že, ale také i v dalším studiu.

Mgr. Petr Krus

Zápis do 1. tříd
21. dubna se v  naší škole konal zápis bu-
doucích prvňáčků. Letošní téma zápisu bylo 
„Školní hrátky se zvířátky“. Rodiče se měli 
možnost zaregistrovat do systému na kon-
krétní hodinu a místo zápisu. V době mezi 
13. a  17. hodinou začalo putování ve ves-
tibulu školy, kde se zkontrolovaly veškeré 
dokumenty. Děti s  rodiči se pak postupně 
přesunuly do tříd, kde na ně čekaly paní 
učitelky, které si s  malými žáčky povídaly 
o škole, školce a jejich kamarádech, děti ro-
zeznávaly geometrické tvary, barvy, počítaly 
předměty, do papírové zahrádky umisťovaly 
dle návodu zvířátka a procvičily si tak pro-
storovou orientaci. Děti ukázaly, jak moc 
dobře jsou na školu připraveny, a rozloučily 
se s paní učitelkou básničkou či písničkou.

Přestože některé děti vcházely poprvé do 
naší školy v obavách z neznámého, brzy se 
uvolnily, cítily se spokojeně a  usmívaly se. 
Odměnou jim byly dárky v podobě zvířecích 
tužkovníků a  rozvrhů hodin, které pro ně 
připravila paní učitelka Velčovská společně 
se staršími družinovými dětmi, a  balíček 

s malými dárečky z 3D tiskárny, za které pa-
tří poděkování paní zástupkyni Kuboňové.

Děti společně s  rodiči měly možnost se-
známit se s  ukázkami metod matematiky 
Hejného a rozhodnout se, jakou výuku ma-
tematiky si zvolí, a  také s  prostory našeho 
krásného atria, kde byly pro ně připraveny 
zábavné aktivity formou skládaček, puzzlí 
a rozhodovaček. Na každé stanoviště se děti 
musely dostat přes různé překážky. Na kon-
ci je čekala i sladká odměna -  muffiny, které 
upekly naše paní kuchařky.

V rámci spolupráce a lepší adaptace na ško-
lu se předškolní děti a současní prvňáčci již 
před zápisem dvakrát setkali. Jednou škol-
ní děti navštívily MŠ, prošly si předškolní 
třídy, společně si hrály, povídaly, vzájemně 
si zazpívaly písničky, které znají, předaly si 
malé dárečky – záložky do knížek. Předško-
láci se pak přišli podívat na výuku prvňáčků, 
kde se seznámili s prostředím školy, viděli, 
jak probíhá výuka. Prvňáci jim přečetli po-
hádku, pomohli vyplnit pracovní list, spo-
lečně vyráběli káčátko a rozloučili se písnič-
kou „Káčátka se batolí“.

Aby děti pokračovaly v  adaptaci na školu 
a postupně si zvykly na školní prostředí, bu-
dou se v květnu jednou za týden setkávat se 
svými novými spolužáky a paní učitelkou na 
metodě dobrého startu.

Paní učitelky 1. tříd



5/2023

- 23 -

Preventivní program pro žáky 1. stupně
24. dubna se uskutečnila v  sále Základ-
ní školy Dobrá zajímavá beseda pro žáky 
4. a  5. ročníku s  příslušnicemi Policie 
ČR – komisařkou por. Bc. Lucií Galio-
vou a  nprap. Bc. Vladimírou Faferkovou, 
vrchní inspektorkou, na téma bezpečné 
a ohleduplné jednání v různých dopravních 
situacích. Žáci si zopakovali potřebné vy-
bavení cyklisty, byli upozorněni na důleži-
tost správného nasazení cyklistické přilby, 

osvěžili si dopravní značky a  připomenuli 
důležitá telefonní čísla. 

Nebyla opomenuta ani kyberšikana jako 
forma šikany prostřednictvím elektronic-
kých médií - internet a  mobilní telefony. 
Opětovně si objasnili pojmy agresor a oběť. 
Prostor byl i pro otázky, které žáky zajímaly, 
a  diskutovalo se i  o  možných nebezpečích, 
se kterými se mohou setkat v běžném životě.

Mgr. Renata Kubalová

Vzdělávací exkurze v Praze
Konec dubna zástupcům školního parla-
mentu zpříjemnila poznávací exkurze do 
Poslanecké sněmovny Parlamentu České re-
publiky. Žáci měli možnost navštívit hlavní 
město, kulturně se obohatit, ale především 

vidět na vlastní oči poslaneckou sněmov-
nu, kterou doposud znali pouze z televize či 
z hodin občanské výchovy. 

Velké poděkování patří našemu panu sta-
rostovi a  poslanci Ing. Jiřímu Carbolovi, 

který ve spolupráci se svým asi-
stentem Marcelem Sikorou pro 
děti připravil bohatý program, je-
hož cílem bylo žákům ukázat, jak 
funguje politický systém České 
republiky. Žáci měli možnost pro-
hlédnout si významné prostory 
a poutavý výklad doplnit o vlastní 
dotazy a postřehy. 

Reprezentanti Základní školy 
v Dobré opouštěli Prahu plní ne-
zapomenutelných zážitků, nově 
nabytých informací a  s  knihou 
s věnováním na památku. Věříme, 
že akce měla úspěch a  žáky mo-
tivovala k  další práci ve školním 
parlamentu. 

Mgr. Jana Brabcová
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Informace z Mateřské školy Dobrá
ZPRÁVIČKY Z NAŠÍ ŠKOLIČKY

Májové dny nám ubíhají jeden za druhým 
a my ve vzduchu cítíme omamnou směs vůní 
kvetoucích šeříků, sakur, na zahrádkách 
nám kvetou jabloně, magnólie a  spousta 
dalších stromů, keřů a květin. Ne nadarmo 
se tomuto měsíci říká květen. 

A možná i to byl jeden z důvodů, proč v mě-
síci květnu slavíme svátek všech maminek. 
Děti naší školky se pilně připravovaly na 
tento slavný den výrobou různých dárečků 
a přáníček, aby svým maminkám udělaly ra-
dost a vyloudily úsměv na jejich tváři.

Paní učitelky v jednotlivých třídách pro ma-
minky nachystaly společně s dětmi program 
plný písniček, básniček, tanečků a také diva-
delních představení nejrůznějších pohádek. 
Ale o tom se více zmíníme v příštím vydání, 
neboť v době psaní tohoto příspěvku se vět-
šina tříd teprve chystá na toto vystoupení ke 
Dni matek.

Zabrousíme ještě krátce do měsíce dubna, 
kdy nás v  naší školce navštívili prvňáčci 
z místní školy, kteří se přišli podívat na své 
mladší kamarády ve třídách a  zároveň jim 
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školáci přinesli vlastnoručně vyrobené dá-
rečky v podobě záložky do knihy. Následně 
pak v dalším týdnu naši předškoláci oplatili 
prvňáčkům návštěvu, kdy naši předškoláci 
navštívili žáky prvních tříd, aby se přesvěd-
čili, co všechno se již jejich starší kamarádi 
ve škole naučili.

Děti z místní školy navštívili naše děti ještě 
v době přípravy na odpočinek, aby všem dě-
tem v celé školce přečetli pohádku před spa-
ním. Školáci se rozdělili do jednotlivých tříd, 
kde už na ně čekali kamarádi na lehátkách 
a se zájmem naslouchaly pohádce, kterou si 
pro ně školáci připravili. Za odměnu jim pak 

děti zatleskaly a paní učitelky jim 
předaly drobnou sladkost.

Po zápise do ZŠ začali naši před-
školáci docházet po obědě do 
školy, kde na ně čekaly paní uči-
telky, které je budou od září vy-
učovat a děti se při prvním setká-
ní rozdělily do jednotlivých tříd. 
Při druhém setkání si již většina 
předškoláků pamatovala svou 
třídu a  paní učitelky se s  dětmi 
vydaly do tříd, kde si děti pomo-
cí MDS procvičily vše, co budou 
ve škole potřebovat. Na děti ješ-
tě čeká poslední, třetí setkání ve 
třídách s paní učitelkami ze školy.

V  měsíci dubnu měly děti naší 
školky možnost podívat se na po-
hádku s  názvem „Mokrá pohád-
ka,“ kterou si pro ně připravilo 
divadélko „Koloběžka.“ Tento-
krát byla pohádka o  pradlence 
Madlence, vodníkovi Puškvorci 
a  o  zakletém žabím princi, který 
seděl na prameni.

Jak již bylo řečeno výše, v  sou-
časné době se děti připravují na 
besídky ke Dni matek, předškolá-
ky čeká poslední sezení ve škole 
s paní učitelkami ze ZŠ.

Za MŠ: Mgr. D. Dvořáčková, 
učitelka MŠ
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Místní knihovna Dobrá, informuje
Milí čtenáři,

v měsíci dubnu nás přišel navštívit 
pan Aleš Nitra, se kterým jsme si 
zazpívali a  zavzpomínali na Wal-
demara Matušku. Děkujeme za 
jeho úžasnou besedu a zároveň za 
hojnou účast. Na další akci s panem Nitrou 
se můžeme opět těšit na podzim, kdy bude 
ubývat práce na zahrádkách.

Měsíc květen bude plně nabitý besedami 
pro 2. stupeň základní školy v Dobré. Tyto 
akce budou zaměřeny na multimediální vý-
chovu, která je v této době velice aktuální.

Na začátku června do knihovny zavítá paní 
spisovatelka Ilona Březinová. Při této pří-
ležitosti proběhne pasování prvňáčků na 

čtenáře, kdy získají svou první 
knížku.

V  knihovně dále proběhne sběr 
mobilních telefonů, tabletů či na-
bíječek (funkčních i rozbitých). Se 
společnosti Remobil se vyřazením 

těchto zařízení můžete dále zapojit do sou-
těže o mobilní telefon v hodnotě 10 000Kč. 
Více informací se dozvíte v letáčku níže.

Výpůjční doba: Pondělí, úterý, čtvrtek 
8 – 11, 12 – 17.30 a každou lichou sobotu 
8 – 11 hod. Web knihovny: knihovna-dob-
ra.cz, Facebook: Místní knihovna Dobrá

Moc se těšíme na Vaši návštěvu.                               

Knihovnice MK Dobrá

Zpívání s panem Alešem Nitrou bylo velice příjemné
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V  pátek 14. 4. jsme na 
nádraží v Dobré nasedli 
do vlaku, ve Frýdku jsme 
přestoupili a  v  Ostravě 
nám následující vlak 
ujel, takže jsme si chví-
li počkali na další. Pak 
nás čekala cesta k chatě. 
Po dojezdu jsme si dali 
večeři, kterou jsme si 
přivezli z domovů. Když 
jsme byli po večeři, zahráli jsme si pár her.

Na další den jsme se krásně vyspali a  měli 
jsme rozcvičku. Na snídani jsme měli buch-
ty. Po snídani jsme na schodech objevili 
mrtvou paní doktorku Kvítkovou, která 
v ruce svírala dopis. V dopise jsme se dočet-
li, že jistý pan profesor ukradl paní doktorce 
důležité dokumenty a  následně ji zavraž-
dil. Před obědem jsme se rozdělili do pěti 
týmů. Každý tým si vytvořil plakát s názvem 
týmu a  s  jeho zaměřením. Po dokončení 
plakátů jsme se vydali na zahradu hledat 
šifru. Z šifry jsme se dozvěděli, že tajemný 
profesor, který zavraždil paní Kvítkovou 

se jmenuje profesor 
Švestka. V  šifře se také 
psalo, že se máme ve tři 
hodiny setkat s  pomoc-
níky doktorky Kvítkové 
u  rozhledny. Na oběd 
jsme měli vynikající ku-
řecí vývar a  rýži s  kari. 
Po odpoledním klidu 
jsme se vydali na tajnou 
schůzku u  rozhledny, 

každý tým šel samostatně. Na schůzce jsme 
se od pomocníků dozvěděli, že v pět hodin 
odchází profesor Švestka hrát šachy, takže 
bude jeho základna prázdná. Po návratu 
jsme hráli hry a pak jsme se vydali na pro-
cházku k  vodopádům. Před večeří jsme se 
vydali na základnu profesora Švestky, tam 
jsme se potkali s panem Jablkem, Hruškou 
a s panem Avokádem, kteří hlídali jeho zá-
kladnu. Snažili se nám zabránit zjištění 
hesla do Švestkova lesa. Dokumenty jsme 
dokázali získat a předali jsme je týmu profe-
sorky Kvítkové. Na večeři jsme měli tousty. 
Po večeři jsme předváděli scénky, které jsme 

si připravovali v  průběhu 
dne. Starší děti měly mož-
nost jít ven vyzkoušet si 
přepad – zhasnout světlo 
v lese.

Další ráno jsme měli roz-
cvičku, sbalili jsme se, 
uklidili jsme chatu a vydali 
jsme se na vlak.

Market Mecová a Ainoa 
Lluch Pavlíková 

 z družinky Skittelsky

Víkendovka v domečku Pohoř u Oder
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Dorazili jsme na chatu kolem 6 hodin 
večer, měli jsme večeři. Šli jsme spát, ráno 
jsme se vzbudili, měli jsme snídani, potom 
jsme měli na program jít ven dojit krávy. Ná-
sledně jsme si rozdělili role na vaření. Anež-
ka, Karin a Já (Travenka) jsme vařily maso 

se zeleninou a  ostatní holky: Mia, Nela, 
Klárka a Terka musely uvařit rýži. Dovařily 
jsme oběd, a pak ho spapali. Pak jsme měli 
volný čas, tak jsme si s  holkama povídaly, 
skončil odpolední klid, šli jsme hrát hru. 
Měly jsme za úkol zjistit, co se stalo s Kami-

lem. Po hře byla večeře a měli jsme 
chléb s  máslem, šunkou a  sýrem. 
Večer jsme měli stezku, kde byly 
svíčky s  body ze skautského záko-
na. Šli jsme spát, vzbudili jsme se 
ráno zdraví, měli jsme snídani ku-
ličky, lupínky, čtverečky. Uklidili 
jsme chatu a sbalili se a vyrazili na 
cestu k autobusu. V autobuse jsme 
odpočívali nebo se fotili. Vystoupili 
jsme a čekali na další autobus. Bě-
hem toho jsme si zašli i do obcho-
du. Pak jsme nastoupili a jeli domů.

Kája „Travenka“ Berková

Ivančena je místo v horách, kde všichni 
skauti každým rokem zavítají uctít památ-
ku skautů popravených za účast v  proti-
nacistickém odboji. Měli jsme sraz 22. 4. 
v 7:40 na vlakovém nádraží v Dobré. Tam 
jsme se rozdělili do vlaku a do dodávek. Po 
příjezdu na místo (ze kterého byl odchod 
na Ivančenu) jsme se všichni shromáždili 
a vedoucí nás seznámili se situací a řekli co 
a jak. Poté jsme se vydali na výšlap. Cestou 
jsme měli různé zastávky a nahoru jsme to 
stihli těsně přede mší, a tak jsme se mohli 
ještě nasvačit a koupit si placky nebo nášiv-
ky na kroj, jako upomínku na letošní roč-

ník. Mše probíhala v klidu. Všude bylo hod-
ně skautů a skautek z různých zákoutí naší 
republiky. Chvíli před koncem mše jsme se 
už bohužel museli odebrat k odchodu, ale 
ještě předtím, než jsme šli dolů, jsme se šli 
podívat na kamennou mohylu a  kdo chtěl 
a měl schovaný kamínek tak ho tam dal. Je 
tradicí, že každý donese kámen a mohyla se 
tak za ta léta stále zvětšuje. Cesta dolů ubí-
hala rychle. Většina už byla unavená, ale 
i  tak si myslím, že jsme si to všichni moc 
užili a těšíme se zase na příští rok :)) 

Za Lochnesky -Áma 

Neposedné Limetky na Trevenské chatě

Výšlap na Ivančenu
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Skautské středisko Doberčata mělo 
v termínu 12. – 13. 5. 2023 tu čest pořádat 
okresní kolo Svojsíkova závodu. Tento zá-
vod se koná každé dva roky pro skautské 
družiny z  celého našeho okresu. Družiny 
se setkávají, aby poměřili své síly a  doved-
nosti ze skautské praxe. Mezi základní 
znalosti, které se na závodě hodnotily, patří 
například první pomoc, orientace v terénu, 
týmová spolupráce, ale také i  stavba stanu 
a vaření si vlastního jídla na ohni. Všech de-
set stanovišť je rozmístěno na trase po okolí 
hlavního kempu a  my jsme pro tuto příle-
žitost využili nádherné okolí řeky Morávky 
a Skalických vrchů. Do dvou kategorií bylo 
rozděleno celkem třicet čtyři družin což je 
téměř tři sta dětí. Po ukončení závodu je 
svolán slavnostní nástup kde jsou vyhlášeny 
výsledky a čtyři nejlepší družiny z obou ka-
tegorií postupují do krajského kola. Nutno 

také podotknout, že nás na krajském budou 
reprezentovat dvě družiny z našeho středis-
ka - Lochnesky a Skittlesky. 

Pro tuto příležitost jsme využili prostor 
přilehlých k fotbalovému hřišti Sparta, kte-
ré nám s ochotou zapůjčila a vybavila obec 
Dobrá. Středisko Doberčata tímto velmi dě-
kuje obci Dobrá a  jejich zaměstnancům za 
veškerou podporu.

Vedoucí závodu Jiří „Jorg“ Poljak

Svojsíkův závod v Dobré
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Od posledního příspěvku našich doros-
tenců uběhla díky dvou svátečních květno-
vých pondělků trochu delší doba, a tak stihli 
naši borci odehrát hned 6 dalších zápasů. 
Pro detailnější přehled o  průběhu jednotli-
vých zápasů a o základních sestavách si vás 
dovoluji pozvat na webové stránky našeho 
fotbalového oddílu sokoldobra.cz do sekce 
„Dorost”, kde se dozvíte mnohem více.

   V  sobotu 8. dubna jeli naši borci do 
Příbora. Na rovinu, jeli jsme si pro jasné 3 
body, všichni jsme to tak vnímali, a  právě 
takový přístup vede často k podcenění sou-
peře. Doberští dorostenci toto ovšem nepři-
pustili a  porazili Příbor rozdílem třídy 0:7. 
Díky další výhře jsme si tak udrželi průběž-
né 2. místo v  tabulce o  bod před dotírající 
Kopřivnicí.

   V  neděli 16. dubna přijeli do Dobré 
bojovat o body dorostenci z Fryčovic. Hned 
od začátku to byl velký boj, na jehož konci 
byli těmi úspěšnějšími opět „dobeřští doros-
tenci” a Fryčovice jsme porazili výsledkově 
jednoznačně 5:0. Podle skóre by si nezú-
častněný řekl, že to byl jednoznačný zápas. 
Ale ne, tak jednoduché to zase nebylo. Byl 
to boj, ale trochu v jiném slova smyslu. Ten-
tokrát jsme bojovali více sami se sebou než 
proti soupeři. Po tomto kole zůstalo umís-
tění v tabulce soutěže beze změny, Dobrá si 
udržela průběžnou 2. příčku a bod za námi 
nás neustále stíhala Kopřivnice.

   V  neděli 30. dubna na nás čekala 
opravdu velká zkouška. Jeli jsme na stadi-
ón „Stovky” odehrát zápas proti vedoucí-
mu týmu soutěže FK Frýdku-Místku, který 

hrál do té doby beze ztráty bodu. Bohužel 
se ale hrálo na umělé trávě. Rychlost míče 
a  celé hry je na tomto povrchu vyšší a  tak 
pro nás nebyl začátek zápasu vůbec jedno-
duchý. Museli jsme si zvyknout na umělý 
povrch a celkově na herní styl, který je tře-
ba na takovém povrchu preferovat. I přes to 
všechno zvládli naši dorostenci zápas na vý-
bornou a byli jsme v této sezóně první, kdo 
Frýdku-Místku sebral body a ještě k tomu na 
jeho domácím hřišti. Získali jsme cenný bod 
za remízu 1:1, který může být v konečném 
umístění velmi důležitý. Ale na rovinu, šlo 
tady i vyhrát.

   V neděli 7. května odehráli naši doros-
tenci domácí zápas proti Starému Městu 
a  vytěžili jsme z  něj pouze bod za remízu 
1:1. Ono slovo „pouze” jsem použil úmy-
slně a  jen proto, že jsme byli z posledních 
zápasů tak trochu zvyklí na pravidelný 
příděl třech bodů za výhru díky vysokému 
tempu naší hry, díky bojovnosti a  radosti 
z  fotbalu, ale tentokrát to bylo jinak. Né, 
že by soupeř byl vyloženě lepší, jen jsme 
to prostě nebyli my. Svou roli tady sehrála 
absence několika klíčových hráčů, za které 
tak muselo nastoupit více hráčů z žákovské 
kategorie. Proč tomu tak bylo a více zjistíte 
jako vždy v podrobnějším reportu ze zápa-
su na webových stránkách našeho fotbalo-
vého oddílu.

   O tři dny později, ve středu 10. května, 
dohrávali naši dorostenci již 2x odložený zá-
pas s Vlčovicema. Získali jsme z něj 3 body 
za výhru 3:2, ale výsledek tak úplně neod-
povídal dění na hřišti. Trápení našeho týmu 
jako by mělo druhé pokračování z předcho-

Úspěšný měsíc doberských dorostenců
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zího zápasu, ve kterém se nám navíc zranil 
další důležitý hráč základní sestavy a  po-
zvánku tak dostali další hráči ze starších 
žáků, celkem už 7 borců. Průběh zápasu byl 
velmi podobný tomu předchozímu. 

   Hned v  sobotu 13. května jeli naši 
dorostenci do Václavovic, kde odehráli 22. 
kolo Krajské soutěže Dasyn skupiny B. Zá-
pas to byl znovu úspěšný, naši borci dovezli 
domů 3 body za nejtěsnější možnou výhru 
0:1 a  vrátili se tak po menší přetahované 
s  Kopřivnicí na druhou příčku v  tabulce 
soutěže. Tentokráte zvládli naši borci zá-
pas díky svému zodpovědnému a  vyrov-
nanému přístupu na výbornou. Zápas to 
byl pro nás náročný z  pohledu přístupu 

domácího týmu Václavovic. Ten na nás vy-
rukoval s tvrdou hrou a množstvím fyzicky 
i  mentálně vyhrocených situací, ale naši 
dorostenci i přesto zvládli zápas dotáhnout 
do vítězného konce.

   Naši dorostenci si tak i přes problémy, 
které potkaly jejich základní sestavu, doká-
zali udržet 2. průběžnou příčku v  tabulce 
této soutěže o 9 bodů za vedoucím FK Frý-
dek-Místek a jen o skóre před třetí FC Kop-
řivnice. Dorostenečtí fotbalisté tak dělají 
skvělé jméno celému „doberskému fotba-
lu”, a proto si za to zaslouží všechen respekt 
a  uznání. Počasí se už snad umoudří a  tak 
přijďte podpořit naše dorostence na všech-
na domácí utkání a  vytvořit jim tam krás-
nou fotbalovou atmosféru. Bude to pro nás 
všechny ta nejlepší odměna a borci to určitě 
náležitě ocení předvedenou hrou…

Pravidelní hráči základní sestavy fotbalové-
ho oddílu dorostu TJ Sokol Dobrá:

Brankář: Vašek Koloničný 

Obrana: Jan Čagala (kapitán), Ondřej Po-
hludka, Matěj Rozehnal, Jiří Staroba, Se-
bastián Vraňák

Záloha: Vojtěch Ochman, Tadeáš Chodura, 
Marek Pokorný, Pilip Čapčuch, Robert Fol-
dyna, Petr Jeník, Martin Matloch

Útočníci: Jan Zícha, Šimon Ochman

Náhradnící z  kategorie žáků: Tomáš Špok, 
Antonín Řeha, Martin Čtvrtka, Nicolas 
Smolík, Filip Skotnica, Marek Georgiovský, 
Matěj Cviček, Filip Feber (brankář)

Trenér dorostu: Jan Pánek
Za realizační tým připravil 

Stanislav Drexler, vedoucí dorostu
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Stalo Se před 70 lety (vybíráme z kroniky roku 1953)
Vzrušující schůze hasičů. V lednu měli hasiči–požárníci členskou

schůzi, na kterou byl pozván i předseda národního výboru Ludvík Poloch.
Když se rozvinula diskuse o nedostačujících prostorách, vyžádal si nejdříve
předseda Poloch od předsedy požárnického spolku Jana Tesarčíka přihlášku
do požární jednoty. Tuto vlastnoručně podepsal a za bouřlivého potlesku
přítomných současně oznámil svůj osobní závazek, že v krátké době
provede po vzoru budovy národního výboru také nadstavbu zbrojnice na poschodí. Povolení
ke stavbě bylo vydáno již v létě loňského roku. A za několik týdnů bylo lze pozorovat, jak se
kolem zbrojnice hromadí stavební materiál. Tento čin našeho předsedy ale narazil na
nedostatek peněz, aby mohl splnit, co slíbil. (Navíc z funkce předsedy národního výboru ze
zdravotních důvodů odstoupil.) A tak rozumíme výzvě v oběžníku: Žádáme všechny občany,
abyste nám pomohli vybudovati hasičskou zbrojnici, která, jak sami vidíte, je ve velmi špatném
stavu. S pracemi začínáme od 20. dubna. Pak to bude hrdý pomník pro naše občany, že
postavili tak krásný stánek pro místní hasičský sbor. Stavební práce jsou rozdělené a je nutno
je dokončit. (Do užívání byla nově přestavěná a nadstavěná budova ale až po třech letech.) 

Zahájeno vyučování v nové škole. Nastal slavnostní den — 16. únor, v nově postavené
dřevěné škole začalo toho dne vyučování. Tomu předcházela kolaudace budovy, ale již
„použité“, poněvadž byla dosud vojenským lazaretem, přepravená v dílech k nám do Dobré.
Jiří Krasula sděloval národnímu výboru, že jsou k účasti uvědoměni všichni, tedy Dr. Pavelčák,
kominík a všichni referenti z národního výboru, kteří tam mají být. Z národního výboru
přišel návrh, aby každý člen rady vzal jednu třídu pod svůj patronát. Ředitel školy navrhl,
aby se přenášely mezi školou a národním výborem různé zkušenosti, aby místní národní
výbor měl přehled, jak se vyučuje, jaká je potřeba škol a co by se mělo napravit. Dosud se
učily dvě třídy v bývalém hostinci U Zabloudilů (v Obecníku).

Ředitelství národní školy v Dobré vyhlašuje toto opatření: děti národní školy (1. až 5.
ročník) se mohou samy zúčastňovat filmových představení jen v neděli ve 14 hodin.
Představení v 17.30 hod. mohou navštívit jen v průvodu rodičů, kteří jim musí koupiti
vstupenky sami a děti musí sedět jen vedle rodičů a to jen, je-li představení dětem přístupné.
Večerních představení se vůbec nesmí zúčastnit. (Pamatujeme, že toto opatření platilo celá
desetiletí zřejmě až do roku 1993, kdy se v našem kině přestalo promítat, ale též, že bylo
houževnatě obcházeno a zdaleka ne dodržováno.)

Národní výbor v Dobré upozorňuje občany, aby při vyřizování svých záležitostí se
chovali na národním výboru slušně, tak, jak se musí chovati v každém jiném úřadě. Totéž
může každý občan požadovati od zaměstnanců, kteří se tak chovají vždy, nejsou-li surově
a nepravdivě napadáni. Jednání některých občanů bere veškerou chuť k práci, a proto – bu-
dou-li se případy nadále opakovat – bude zakročeno dle platných předpisů.

Jest povinností každého pěstitele, aby si patřičné množství postřikové látky vyzvedl na
dvoře místního národního výboru. Není omluvitelné, že někdo má vlastní postřikovou
látku. Každý majitel stříkačky je povinen zapůjčit stříkačku sousedům. Povinností každého
majitele jest, aby měl zahradu v nejlepším pořádku. Ošetření bude kontrolováno a hlášení
bude odevzdáno na okresní národní výbor v Místku.

Připravil Rostislav Vojkovský, kronikář
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Stavba jižní varianty obchvatu Frýdku-
-Místku se v  minulosti potkala s  velkým 
nesouhlasem, především ekologů a  lidí, 
kteří žijí v blízkosti nové dálnice. I já jsem 
byl proti, ale mýlil jsem se. Nicméně jsou 
oblasti, ve kterých udělali stavaři dálnice 
závažné chyby místo toho, aby stavbu pro-
vedli co nejcitlivěji, aby měla co nejmenší 
dopad na krajinu, na lidi. 

Obchvat Frýdku-Místku opravdu po-
může městu vyrovnat se s  problémy spo-
jenými s  intenzivní dopravou ve městě. 
Už dnes je znát, že jízda autem po hlavní 
třídě je mnohem volnější. Tím by ale řešení 
dopravy ve městě nemělo končit, západní 
metropole ukazují, že je třeba většího úsi-
lí, aby se mohli po městě volně pohybovat 
chodci a  cyklisté, nejen auta. Ale já jsem 
občan z vesnice Dobrá, asi mi nepřísluší se 
k tomu vyjadřovat, je to záležitost obyvatel 
města.

Podle reakcí lidí, kteří kvůli odkloněné 
dopravě trpí hlukem, je zřejmé, že práce 
mohly být provedeny mnohem kvalitněji. 
Občané společně napsali několik petic či 
žádostí (v  Dobré, ve Frýdku-Místku i  ve 
Starém městě), kterými se obracejí na 
Ministerstvo dopravy nebo třeba na Ředi-
telství silnic a dálnic, aby byla stavba brzy 
dokončena kompletně, to znamená včetně 
protihlukových bariér. Protihlukové stěny 
končí před řekou Morávkou, přes řeku je 
jen nějaké metrové zábradlí a dál není nic. 
Ve Starém Městě bojují za to, aby tam vů-
bec nějaké protihlukové stěny byly.

Ve stížnostech je hluk pocházející z pře-
jíždění aut přes diletace u řeky Morávky po-
pisován takto:  „říkáme tomu "bubnování", 
nebo že celou noc někdo nepravidelně mlátí 
do železné traverzy, nebo blížící se bouřka, 
či to prý zní, jako by vlak jel přes železniční 
most atd. Ty hlukové stěny a zdi domů běžný 
hluk částečně odfiltrují, ale to bušení zů-
stává. Zdejší občané nemohou v  noci spát, 
z toho vyplývají různé zdravotní obtíže.“ 

Ředitelství silnic a  dálnic zatím hluk 
v místech kolem obchvatu neřeší, odsunu-
je to na příští měsíce až roky. Ředitel Dětí 
země Miroslav Patrik se obává, že stát jako 
stavebník dálnice může klidně trvale po-
souvat vyřešení problému hluku na jeden 
až tři roky.

Dlouho bojovali dotčení občané sami, 
prostřednictvím petic, žádostí, stížnos-
tí a  dopisů na instituce, které svou práci 
možná zanedbaly. Věcí se nyní zabývá i Ve-
řejný ochránce práv. Jsem moc rád, že se 
náš starosta Jiří Carbol rozhodl také s pro-
blémem pomoci a začal jednat s některými 
zúčastněnými institucemi. Plánuje pozvat 
zástupce Ředitelství silnic a  dálnic na za-
stupitelstvo, aby si pohovořili se zastupiteli 
a občany. 

Obec má mnohem větší možnosti, než 
mají občané a  spolky, dokonce i  více než 
stovky jejich občanů. Může poslat oficiál-
ní stížnost na Ministerstvo dopravy, Kraj-
skou hygienickou stanici nebo Ředitelství 
silnic a dálnic. Může využít svého postave-
ní a  kauzu medializovat (třeba upozornit 

Lidé bydlící nedaleko nové dálnice  
bojují s hlukem
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nějakým zajímavým happeningem, kre-
ativních lidí máme v  Dobré dost :-) Může 
dojednat jednání s  Ministerstvem dopravy 
jménem dotčených obcí. 

Poslední poznámka: myslím si, že dál-
niční stavitelé si mnohdy stěžují na eko-
logy, že jim brání ve stavbě. Přitom oni se 
chovají jako sloni v porcelánu, nerespektují 
zákony a pak se diví, když na to někdo upo-
zorní a  využije svých zákonných možnos-

tí. Mohli by třeba promýšlet, jak vyjít více 
vstříc přírodě, lidem. Napadá mne příleži-
tost ve spolupráci se Sdružením obcí povo-
dí Morávky zaplatit rekultivaci vzácné řeky 
Morávky v úseku před obchvatem. V místě, 
kde řeku protíná dálnice, již není její cha-
rakter moc původní, ale výše proti toku by 
se dalo udělat pro zdraví řeky hodně zásluž-
né práce. 

Petr Salamon

Lidé z  vedení obce, například Ludmi-
la Baranová, často ve spolupráci s  šéfkou 
Klubu seniorů Drahomírou Gryžboňovou, 
navštěvují seniory, kteří slaví významné ju-
bileum. Při jedné takové návštěvě je zaujal 
pětaosmdesátník, který i přes svůj věk stále 
velmi aktivně žije, intenzivně sportuje, pra-
cuje na zahradě... Daniel Lach ve stolním 
tenise často poráží i mladé. Na místo naše-
ho rozhovoru přijel na kole.

Jak vnímáte návštěvy vedení obce u seni-
orů, kteří zrovna slaví jubileum?

Je milé, že si lidé z obce vzpomenou na 
občany, kteří už nejsou v pracovním pomě-
ru a  nepřinášejí takový ekonomický pro-
spěch jako dříve. Určitě je to fajn, alespoň 
mne to potěšilo.

Vím, že hrajete stolní tenis, kde ho hraje-
te, účastníte se nějakých turnajů?

Spolu s  mladšími stolními tenisty 
z  Dobré se účastníme okresních závodů. 
Mými spoluhráči jsou třeba kluci, kterým 
je patnáct let, máme tři družstva. V  úte-
rý máme v  doberské tělocvičně tréninky 

a v sobotu nebo v neděli hrajeme závodně. 
Teď už sezóna končí, tak máme jen ty tré-
ninky v úterý večer od šesti do osmi hodin. 
Jsem nejstarší hráč v  okrese v  regulérním 
stolním tenise. Již se mi sice nedaří tak 
jako kdysi, ale přesto úspěch občas přijde.

Věnujete se i  jiným sportům? Přijel jste 
na kole…

Mám rád vodu, hodně často plavu, 
i  když v  poslední době už moc není kde. 
Kdysi byla řeka lepší, měla krásně čistou 
vodu, sem tam přišla menší povodeň, dalo 
se koupat třeba v nějaké tůňce. Tehdy jsem 
dokonce chodíval do řeky máchat plínky. 
Třikrát jsem je doma vymáchal, pak si je 
vzal v kýblu k řece, tam je vymáchal už jen 
jednou, usušil a šel domů.

Byl byste rád, kdyby se dalo v  řece opět 
koupat?

Já jsem o tom nedávno uvažoval, proto-
že mne bazén nic neříká, vzduch v něm má 
30°C  a voda 28°C, to mne neosvěží. Vzpo-
mněl jsem si na jeden rok, možná tak deset 
let nazpátek, kdy u  Kačabaru byla vybag-

Aktivní senior Daniel Lach
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rovaná tůňka, to se mi moc líbilo. Pokud 
bychom to ale chtěli znovu zařídit, objevila 
by se spousta problémů, stanovisko povodí 
Odry, a nejen to.

 
Myslíte si tedy, že je pohyb důležitý? Je 
třeba důležitý pro to, aby se člověk dožil 
vysokého věku ve zdraví?

Pro mne je pohyb nejdůležitější. Když 
není pohyb, není život. Mám ho rád, nedělá 
mi problémy, spíše ho vyhledávám.

Když zhřeším a  moc se najím, tak se 
pohybuji o  to více, jdu třeba intenzivně 
pracovat na zahradu, ryju, kopu, sadím… 
letos jsem zasadil dvacet kilo brambor. Na 
zahradě pěstuji všechno – brambory, řepu, 
okurky, česnek, cibuli. Taková práce mne 
moc baví, také rád štípu dřevo, se kterým 
si přitápíme v  kachlových kamnech. Rád 
pečuji o zahradu, rád pomáhám v domác-
nosti.

Jinak žiji normálním životem, jím 
všechno, žádnou dietu nedržím, mám per-
fektní servis od manželky, ta mi vaří, stará 
se o mne pečlivě, díky ní se cítím dobře.

Jak dlouho již jste spolu?
Prožili jsme spolu více než šedesát let 

společného života, celou tu dobu jsme se 
vzájemně doplňovali, měli jsme se rádi, 
a pořád se máme. V roce 2020, před třemi 
léty, jsme oslavili diamantovou svatbu.

Podle vědců podporuje zapojení do spo-
lečenského dění dlouhověkost. Co si 
o tom myslíte? Účastníte se třeba klubu 
seniorů?

Souhlasím s tím, doma by to pak mohl 
být takový stereotyp, já chodím dokonce 
do dvou klubů seniorů. V Dobré, ten vede 

Drahomíra Gryžboňová, a  pak také ve 
Frýdku-Místku pro seniory, kteří pracovali 
u dráhy. Já jsem dělal výpravčího třicet pět 
roků. Každý první čtvrtek v  měsíci máme 
schůzi v  kulturní místnosti ve Frýdku na 
nádraží. Vždycky posedíme, pokecáme, 
zavzpomínáme na dráhu. Když má někdo 
narozeniny, tak donese malé občerstvení …

Změnila se od vašich mladších let podo-
ba českých drah?

Velice se změnila, kdysi byl daleko větší 
a silnější provoz, který nebyl moc zabezpe-
čený. Dneska již máme bezpečnostní zaří-
zení, která nehodám zabraňují, předtím to 
bylo všechno na manuální ovládání.

Pamatujete si na něco zajímavého z  že-
leznice z dob vaší kariéry?

Bylo to dávno, někdy v  sedmdesátých 
letech. Pasažérka mi rodila ve vlaku, jela 
z  Paskova do Vratimova a  ve Vratimově 
porodila. Museli jsme se zdržet asi patnáct 
minut, pak přijela sanitka a odvezla ji, psali 
o tom v železničních novinách.

Jak dlouho žijete v Dobré? A co se u nás 
v obci změnilo nejvíce?

Celý život, otec postavil dům roku 
1932, tam dodnes žijeme, i když je všech-
no předělané, vodovody, kanalizace, vše 
je uděláno nově. Od dob mého mládí se 
změnilo úplně všechno, kdysi byl mnohem 
menší provoz. Na jeden dům, na jednu za-
hradu teď připadají třeba i  tři, čtyři auta. 
Kdysi na jednu ulici připadalo auto jedno. 
Ten klid, jako kdysi, už byl, lidé tenkrát 
jezdili vlaky, autobusy mnohem více. To je 
marné, pokrok se nedá zastavit, nelze se 
vracet do jeskyně.
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Jste hrdý na naši vesnici? Co se Vám na 
ní nejvíce líbí?

Mi se tu líbí moc, máme ideální polohu, 
kousek do města. Líbilo se mi rozsvěcování 
vánočního stromku, nebo nedávno veliko-
noční vajíčka u  obecního úřadu. Velmi se 
mi líbí nový příchod ke škole, dříve to byla 
samá díra, teď je to tam moc pěkné. Zdá se 
mi, že se vedení obce stará, také jsem slyšel 
něco o Bille u pumpy, na místě budoucího 
kruhového objezdu. Proč ne? Lidi nadávali 
na Penny, a nyní tam chodí všichni.

Mohlo by se něco změnit, aby se senio-
rům zlepšil život?

Hlavní problém je, že tu není žádný 
dům důchodců. O tom se mluví už dávno, 
já ho sice nepotřebuji, ale člověk nikdy 
neví, může spadnout, přestat být mobilní 
a může takové zařízení potřebovat. Přihlá-
sil bych se jako první, i  když s  manželkou 
to aktuálně nepotřebujeme. Takové peníze 
sice obec určitě nemá, ale výhledově? My-
slím si, že by to bylo dobré, protože chci 
v naší vesnici zůstat.

Rozhovor připravil Petr Salamon

Poděkování
Dne 19. 4. 2023 jsem šla z obchodu. 

K chůzi používán chodítko a na něm jsem 
si vezla nějaké potraviny, když se mi roz-
trhal sáček a  něco mi vypadlo na zem. 
Chtěla jsem si to zvednout, ale spadla 
jsem na cestu, na obličej. Jelo osobní 
auto, které zastavilo a vystoupil z něj mla-
dý muž a pomohl mi se zvednout. Vzal mé 
věci i s chodítkem a zavezl mě do lékárny, 
aby mě tam ošetřili. Obličej jsem měla 
od krve i ruce odřené do krve. V  lékárně 
mne ošetřila paní Zitová a pak mě odvezli 

domů, kde bydlím. Doprovodili mě až do 
bytu. Chtěla jsem tomu pánovi zaplatit, 
ale on odmítl, nic nechtěl. Ptala jsem se 
jak se jmenuje, řekl mi to, ale já jsem to 
zapomněla, protože jsem hodně dříve na-
rozená a už zapomínám. Moc a moc dě-
kuji tomu mladému muži za pomoc, paní 
Zitové za ošetření a doprovod. Jsem Vám 
vděčná za pomoc a tisíceré díky.

                Marie Hamerníková,  
Dobrá č. 725, ale bydlím v nájmu obce 

Dobrá č. 39 v přízemí

Změna ordinační doby  
Dětského střediska Dobrá, MUDr. Iva Kučerová  

5. 6. pondělí   NEORDINUJE SE
6. 6. úterý      7.30-11.00 hod

7. 6. středa     12.30-16.00 hod
8. 6. čtvrtek    NEORDINUJE SE

9. 6. pátek      7.30-11.00 hod



5/2023

- 43 -

- Medový stánek a bar s medovinou
- Prodej medu a medoviny

- Večerní posezení u táboráku s kytarou a harmonikou
- Skautské hry a soutěže pro děti
- Odlévání vosku do forem
- Prosklený pozorovací úl s živými včelami
- Ukázka medobraní a včelařských prací během roku

MEDOVÉ ODPOLEDNE

ZO ČSV Dobrá a Skauti Dobrá

v sobotu 10.6.2023 od 13:00 hod
v areálu Včela v Dobré

pořádají akci pro děti a širokou veřejnost

Program:

- Občerstvení zajištěno
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Inzerce

AuTOšKOLA JELíNEK
možnost sk. Am,A1,A2,A,B,BE,C,CE,D,T

Školení řidičů referentů i profesních (7hod.,35hod.140hod.)
Motorkářská sezóna začíná, z jara je nejvýhodnější způsob,
 udělat si řidičák na motorku. 736 676 139, www.jasfm.cz
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Nabízíme: 

*barvy na kov, dřevo, beton, dekorační nátěry, spreje. 

*interiérové a fasádní barvy, lazury na dřevo. 

*míchání barev vnitřních, fasádních na dřevo i kov.  

*stavební chemie Soudal: tmely, montážní pěny. 

*zateplovací nátěry a stěrky vnitřní i venkovní. 

*válečky, štětce, teleskopické tyče, zakrývací materiál. 

*odborné poradenství, zvýhodněné nákupy pro firmy. 

třída T.G.Masaryka 503, Frýdek-Místek                                                                                                                                                                                                                   
(za katastrálním úřadem)                              

Otevírací doba: Po-pá 7:30 - 16:00                                                     
f                        Sobota 8:00 - 11:00                     

tel: 602 562 149   www.barvyinva.cz                
(zdarma parkování 30 min)                                

Sleva -10% na celý nákup s tímto letákem                           
platnost do 31.10.2023 
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Cena od

245Kč

Zdravá síť s péčí, 
kterou si zamilujete

prémiová péče
bez závazku
Nordic TV na 3 měsíce zdarma

Zelený internet

800 80 70 60
nordictelecom.cz
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OBECNÍ ÚŘAD DOBRÁ – TELEFONNÍ SEZNAM
558 412 300 Ing. Jiří Carbol, starosta
558 412 312   Pavel Peterek, 1. místostarosta
558 412 301 Ing. Ludmila Baranová, 2. místostarostka

558 412 308 Martina Nytrová, vedoucí správního odboru
558 412 311 Marcela Krestová, referent správního odboru, sekretariát,
  podatelna, ověřování, CZECH Point
558 412 307 Radka Mohylová, referent správního odboru, matrika, 
  ohlašovna, ověřování, objednávky služeb, CZECH Point

558 412 305 Marcela Kolková, vedoucí finančního odboru, účetní
558 412 306 Jana Kolářová, referent finančního odboru,
  místní poplatky, povolení průjezdu přes most

558 412 303 Jaroslava Frischtoková, vedoucí stavebního úřadu
558 412 302 Alena Alexová, referent stavebního úřadu
558 412 310 Jarmila Lisníková, referent stavebního úřadu   
558 412 304 Markéta Řízková, referent životního prostředí, silniční  
  správní úřad, kácení dřevin, investiční referent

558 412 309 Ing. Tomáš Chýlek, vedoucí odboru správy
736 614 720  majetku a investic
---------------
739 705 945 přehrávání hlášení místního rozhlasu 
---------------
558 412 313 Zdravá výživa, Taťána Jursová

Otevírací doba sběrného dvora v Dobré
Pondělí    8.00 - 12.00 hodin
Středa  13.00 - 17.00 hodin
Pátek 13.00 - 17.00 hodin
Sobota   8.00 - 12.00 hodin

Správce sběrného dvora:
739 630 870 Evžen Lisník

Zpravodaj Obecního úřadu Dobrá, tel.: 558 641 491-2; fax: 558 641 202; oudobra@dobra.cz.
Pravidelný výtisk – Registrace DL. č.E 12337. Výtisk zdarma.

Za příspěvky a za texty v inzerci vydavatel neodpovídá.
Sazba a tisk © Tiskárna KLEINwäChTER holding s.r.o. Uzávěrka dalšího čísla: uvnitř listů.

Dovoz a odvoz kontejneru na bioodpad:
739 381 380 Zdeněk Friedel

Správce multifunkčního hřiště:    605 887 443    Jana Chobotová



Setkání jubilantů



Doberská pouť

Eko den

Pálení čarodejnic


